

[Texte]

EVIDENCE

(Recorded by Electronic Apparatus)

Wednesday, June 10, 1970

• 1552

The Chairman: Gentlemen, I will call the meeting to order with apologies for being somewhat delayed.

The purpose of today's meeting is to hear a submission from CTV Television Network Limited. The presentation will be made by Mr. J. M. Packham, Vice-President, Finance, of CTV. Mr. Packham is immediately to my right. He is accompanied by Mr. Don MacPherson, the Director of News, Features and Information Programming, and next to him is Mr. Bruce Phillips, the Bureau Chief of CTV News in Ottawa. Mr. Packham, are you prepared to go ahead?

Mr. J. M. Packham (Vice-President, Finance, CTV Television Network Limited):

Yes, I am. I should express our pleasure at being here before the Committee more in, shall we say, an advisory capacity. We have not prepared a full-fledged submission. Mr. Chercover was in touch, I believe, with Mr. Blair earlier this month about an appearance. I should apologize for Murray Chercover's absence. He had a sudden and severe attack of bursitis which began yesterday afternoon and may continue for quite some time, we do not know.

My opening statement will be quite brief. We are here to assist the Committee in whatever way we can. We have examined the testimony of the CBC and CJOH, our Ottawa affiliate. We noticed, running throughout the testimony, a very marked interest in actual TV news reporting and news editing. This seemed to be of a great deal of concern to the members of the Committee. I think we are ably represented here by Mr. MacPherson and Mr. Phillips, especially the latter, being abundantly well known to you to discuss this aspect.

• 1555

I can touch lightly on costs. I do not wish to get into any kind of a quarrel or a nickel and dime approach with the Corporation or CJOH on the costs of the facilities. In our opinion, it could be done considerably cheaper than that

[Interpretation]

TÉMOIGNAGE

(Enregistrement électronique)

Le mercredi 10 juin 1970

Le président: Messieurs la séance est ouverte. Je m'excuse d'avoir été quelque peu retardé.

Nous nous proposons, au cours de la séance d'aujourd'hui, d'entendre l'exposé de CTV Television Network Limited. Cet exposé sera lu par le vice-président Finance de CTV M. J.M. Packham qui se trouve tout de suite à ma droite. Il est accompagné du Directeur de la programmation des émissions de nouvelles et d'information M. Don MacPherson et à côté de ce dernier se trouve le chef du bureau des nouvelles de CTV à Ottawa. Monsieur Packham êtes-vous prêt à commencer?

M. J. M. Packham (Vice-président Finance CTV Television Network Limited):

Oui je suis prêt à commencer. Nous sommes très heureux de nous trouver ici devant le Comité plus dirais-je à titre de conseillers qu'autre chose. Nous n'avons pas préparé un mémoire en bonne et due forme. Je crois que M. Chercover était en rapport plus tôt au courant du mois avec M. Blair pour discuter de la question de sa comparaison ici. Je m'excuse au nom de Murray Chercover pour son absence car ce dernier a eu une attaque brusque et sérieuse de bursite qui a commencé hier après-midi et pourrait se prolonger pendant quelque temps, nous n'en savons rien.

Ma déclaration d'ouverture sera très courte. Nous sommes ici pour aider autant que nous le pouvons le Comité. Nous avons étudié le témoignage de Radio-Canada et de CJOH, notre poste affilié d'Ottawa. Nous avons remarqué en parcourant ce témoignage que l'on s'intéressait de très près aux reportage télévisés et à la rédaction des nouvelles. Ces questions ont semblé vivement intéresser les membres du Comité. Je crois que nous sommes bien représentés ici par M. MacPherson et M. Phillips particulièrement ce dernier qui est un expert que vous connaissez bien.

Je n'aborderai que superficiellement la question des coûts. Je ne veux pas entrer dans des controverses au sujet de sous avec la Société ou avec CJOH en ce qui concerne le coût des installations. A notre avis nous pour-